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Vanhusneuvoston työvaliokunta  9.10.2024  

 

 

Aika  9.10.2024 klo 8:31–10:19  

Paikka  Teams-kokous 

Osallistujat   

Marja-Leena Kärkkäinen, puheenjohtaja  

Väinö Wassholm, varapuheenjohtaja   

Seija Tikkanen   

Kerttu Mömmö  

Heleena Talala -10:03 

Liisa Pitkänen  

 

Muut osallistujat  

Marjo Riitta Tervonen, yhteistyöjohtaja   

Mari Taivaloja, vastuuyksikköpäällikkö -9:00   

Carita Hiironen, osallisuus-, yhdyspinta- ja hyvinvointikoordinaattori  

Merja Hirsikorpi, harjoittelija 

 

 

1. Kokouksen avaus   

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 8:31.  

 

2.  Kokouksen päätösvaltaisuus   

 Puheenjohtaja kävi läpi osallistujat. Kokous todettiin päätösvaltaiseksi.  

 
3.  Asialistan hyväksyminen   

  Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi.  

 

        4.   Pohteen turva-auttamispalvelut 

   Mari Taivaloja esitteli Pohteen turva-auttamispalvelut eli sosiaalihuollon 14§ 2 momentin mukaista  

   kotona asumista tukevaa harkinnanvaraista maksullista palvelua.  

   Keskustelua aiheesta sekä palvelun saamisen kriteereistä. Yhteisöllisessä asumisessa asuviin  

   asiakkaisiin sovelletaan samoja kriteereitä, kuin kotonakin asuviin ikäihmisiin henkilökohtaisen  

   palvelutarpeen arvioinnin kautta.  
  

       5.  Lausunto yhteisöllisen asumisen hankintaan liittyvistä kriteereistä 
  Marja-Leena Kärkkäinen esitteli lausuntoa, mikä on vielä tässä vaiheessa kesken. Puheenjohtaja  
  viimeistelee lopullisen lausunnon työvaliokuntaa osallistaen ennen sen lähettämistä 14.10.2024.  
  Syksyllä 2023 on hyväksytty yhteisöllisen asumisen myöntämisen perusteet ilman vanhusneuvoston 
  kuulemista. Vanhusneuvosto on erittäin huolissaan yhteisöllisen asumisen tilanteesta ja sen 
  hankintaan liittyvistä kriteereistä. Vanhusneuvosto pelkää, että nyt ollaan rakentamassa sosiaali- 
  huoltolain mukaisesta yhteisöllisestä asumispalvelusta uutta laitoshoidon toimintamallia ilman riittäviä  

  henkilöstöresursseja.  
          

       6.  Toimialueiden vastineet kuntien vanhusneuvostojen kirjeisiin 
              Marjo Riitta Tervonen esitteli saapuneet vastineet Pudasjärven ja Sievin huolikirjeisiin.  
              Oulaisten vanhusneuvoston kannanotto on välitetty aluehallitukselle. 

  Vastineet merkittiin tiedoksi. 
 
 
 

 

 

https://pohde.fi/wp-content/uploads/2023/09/Pohjois-Pohjanmaan-


7.  Voimaa vanhuuteen hanke   
Marjo Riitta Tervonen esitteli Voimaa vanhuuteen -hankeen tilannetta. Pohteen alueelta ei saatu 
riittävästi mukaan kuntia mitä hankkeeseen pääsy olisi edellyttänyt. Pohde ei siksi tänä vuonna hae 
mukaan hankkeeseen. Pohteella edistetään Finger -toimintamallia, johon kuuluu mm. liikkumisen 
tukeminen. Lisäksi tiivistetään kuntoutuksen ja kuntien yhteistyötä ikäihmisten liikunnan osalta.  
Työvaliokunta keskusteli aiheesta. Puheenjohtaja haastoi kaikki kuntien vanhusneuvostot tekemään 
tiivistä yhteistyötä kunnan liikuntatoimen kanssa.  

 

        8.  Palaute Seniorimessuilta   
Aino-neuvonta ja RRP2 hanke olivat Pohteen vanhusneuvoston kanssa messuilla. Messuilla oli paljon 
hyviä kohtaamisia ikäihmisten kanssa.  Vanhusneuvoston jäsenet kokivat, että ilmapiiri oli 

positiivisempi Pohteen suuntaan kuin aikaisemmin.  Messuilla tehtiin myös kysely, missä oli vastaajia 
noin 85 henkilöä. Kyselyn tulokset löytyvät vanhusneuvoston verkkosivulta. 

 

9.  Minun arkeni ja elämäni -kysely 
Webropol-kysely asukkaille ja järjestöille on auki ajalla 1.10- 31.10.2024. Keskustelussa nousi esiin, 
että ikäihmisillä on tarve saada paperisia kyselylomakkeita. Joidenkin kuntien toimesta niitä on eri  
kunnissa jaettu.  

 

       10.  Vanhusneuvoston kokouksen 5.12.2024 esityslista 
   Työvaliokunta kävi keskustelua esityslistan sisällöstä, joka täydentyy vielä seuraavien kuukausia  
    aikana. Seuraava kokous pidetään Lasaretissa, mutta 2025 vuoden kokoukset mahdollisesti uusissa  
    OYS:n kokous tiloissa. 2025 vuoden vanhusneuvoston kokouspäivät ovat alustavasti 12.2.2025 ja 
   14.5.2025. 

 
       11.  Seuraava työvaliokunnan kokous 
                Työvaliokunta kokoustaa tarvittaessa, josta sovitaan erikseen. 

 
       12.  Muut asiat 
               - Barentsin yhteistyökokous oli Haaparannassa syyskuussa, johon Marja-Leena Kärkkäinen osallistui 
                 Teamsin kautta. Seuraavaan kokous pidetään 4-5.6.2025 Bodossä, jonne kutsu on saatu. 
 
       13.  Kokouksen päättäminen 
                Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen klo 10:19.

 

 

  

 


